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Gabriel Adonaylo 

 
 

 
 

● Breve biografía del candidato.	
 
Gabriel es Ingeniero en Sistemas de Información de la Universidad Tecnológica Nacional de 
Argentina con diversos cursos de posgrado, entre ellos en la Universidad de Stanford en Palo 
Alto y en la Escuela de Negocios de Kellogg de la Universidad de Northwestern en Chicago. 

 
Por más de 20 años se ha desempeñado como responsable de Internet y luego director de 
Portfolio para América Latina en Comsat International y British Telecom. 

 
Actualmente coordina LAC-IX, la Asociación de Operadores de Puntos de Intercambio de 
Tráfico de América Latina y Caribe. 

 
Integra el Secretariado de la Federación de Puntos de Intercambio de Tráfico, una organización 
global que reúne a las asociaciones regionales. Integra la organización del Foro de Peering de 
América Latina y Caribe. 

 
Es miembro del Directorio de LACNIC ocupando el cargo de Tesorero de la organización. 
Anteriormente ha integrado la Comisión Fiscal de LACNIC cumpliendo funciones por 10 años. 

 
Ha sido uno de los fundadores del NAP CABASE y luego vicepresidente de la actual Cámara de 
Internet en Argentina. Ha conformado el equipo de trabajo inicial de NAPLA (luego Foro de 
Interconexión Regional) de LACNIC. Ha sido miembro fundador de LACNOG, el Grupo de 
Operadores de Red de América Latina y Caribe. Ha participado activamente en diferentes foros 
y reuniones en el ámbito internacional como el Internet Governance Forum (IGF), Global 
Peering Forum (GPF), y reuniones de ARIN, NANOG, RIPE e IETF entre otras. 
 
 

● Háblanos de ti. La persona y sus intereses.	
 
Comenzando por lo más importante, soy padre de dos hijos que son el motor de mi día a día. 
También hijo de dos padres ejemplares de los cuales siento orgullo y quienes me han 
enseñado y transmitido sus valores que cuanto menos hago el intento por imitar. 
 
Soy un apasionado de Internet y en especial de las interconexiones entre redes. Me dedico a 
promover el intercambio de tráfico de Internet en la región, pero también desde una 
perspectiva social, construyendo comunidad. Ese es tal vez uno de los mayores logros que he 
tenido en los últimos años, desarrollando la Comunidad de IXP de la región e interactuando 
con actores clave del Internet. 



	

	

 
Sostengo un modelo abierto de Internet integrado por los diferentes actores que la 
componen bajo el modelo de múltiples partes interesadas y con construcción de estándares 
y políticas desde "bottom-up". 

 
 

 
● Háblanos de tu trayectoria, tu formación y desarrollo profesional.	

Soy Ingeniero en Sistemas de Información con diversos cursos de posgrado de temas 
relacionados a Internet. En los últimos años he realizado cursos ejecutivos en los EE. UU. con 
orientación a la gestión en organizaciones especialmente desde una perspectiva de 
directorios. 

Comencé mi carrera profesional en Comsat Argentina en 1995. En 1998 participé de la 
creación del NAP CABASE siendo vicepresidente de la Asociación. Participé en diferentes foros 
y reuniones regionales y globales como el IGF, IETF, RIPE, ARIN, APNIC, ICANN, GPF, EURO-IX, 
APIX, IX-F, entre otras. 

He participado en alrededor de 30 ocasiones de los eventos de LACNIC. 

Entre 2005 y 2015 formé parte de la Comisión Fiscal de LACNIC y en 2015 fui electo miembro 
del Directorio. 

Actualmente gestiono LAC-IX, la Asociación de Operadores de Puntos de Intercambio de 
Tráfico de América Latina y Caribe. Además, soy responsable de la coordinación del Foro de 
Peering para la región. 

 

 
● Cuenta cómo nació tu interés por participar en LACNIC y cuál es tu historia con LACNIC.	

 
En 1998 participé del IFWP (International Forum on the White Paper), organizado por el 
Departamento de Comercio de los Estados Unidos para crear una organización que pudiera 
articular la gestión de los nombres de dominio y direcciones IP. Luego en el año 2000 y ya 
creado LACNIC, asistí a su primer reunión manteniendo desde ese momento una participación 
en casi la totalidad de los eventos. 
 
Me he involucrado desde el primer momento en los foros técnicos, tanto en temas de 
interconexión (NAPLA/FIR) como de operadores de red (LACNOG). 
 
Con el transcurso de los años he ido ganando interés en colaborar con los aspectos orgánicos 
de LACNIC, primero desde la Comisión Fiscal y luego integrando su Directorio. Actualmente 
mantengo el cargo de Tesorero y soy miembro del Comité de Finanzas. 
 

 
 

● ¿Cuál es tu visión de LACNIC, su misión y el papel de LACNIC como factor de desarrollo y 
crecimiento de la región?	
 
LACNIC tiene un rol fundamental en su misión de promover el fortalecimiento de una 
Internet abierta, estable y segura. Su función de articulador en áreas tales como los foros de 
discusión, la construcción de capacidades, la difusión para la adopción de estándares y la  



	

	

 
 
participación en reuniones de la industria y temas de gobernanza resulta clave para el buen 
desarrollo de Internet en la región. En ese sentido considero que LACNIC cumple 
perfectamente con su misión y se constituye como actor clave del ecosistema de Internet y 
las organizaciones que lo integran. 

 
 

 
● ¿Qué crees que es lo más importante que aportarás a LACNIC como integrante del órgano 

en caso de ser elegido y qué te motiva para postularte a dicha posición?	
 

Es mi deseo continuar aportando lo mejor que puedo ofrecer: trabajo, honestidad y 
experiencia combinados con un profundo conocimiento de la organización, de la comunidad y 
de Internet en la región y en el mundo. 
 
La motivación para contribuir desde el cargo de director es importante ya que los desafíos son 
mayores en la medida que la organización ha crecido y evolucionado. 
 
Considero que es fundamental que el Directorio de LACNIC, como órgano que dirige tan 
importante y prestigiosa institución, debe estar representado por los múltiples sectores que 
componen la Internet de América Latina y Caribe y que sus integrantes cuenten con la 
idoneidad que el cargo requiere. 

 
 
 
 
 

Criterios de Idoneidad Deseables	
 
 
Respuestas enviadas por el/la candidato/a a través del cuestionario de Incompatibilidades, 
Capacidades e Idoneidades: 
 
 

● Que tenga o haya tenido algún nivel de participación en órganos electivos de LACNIC.	
 
Directorio 
Comisión Fiscal  
Moderador del Foro de Interconexión Regional (Napla) 
 
 

● Que participe o haya participado en alguno de los foros técnicos de la región (FLIP6, Foro de 
Seguridad, Foro de Interconexión, Foro de Operadores). 	
 
Foro de Interconexión Foro de Operadores  
Foro Público de Políticas Peering Forum 
Foro Técnico de LACNIC 
 
 
 
 
 



	

	

 
 

● Que participe o haya participado u organizado eventos auspiciados por LACNIC (LACNIC, 
LACNIC ONtheMOVE, AMPARO, etc.). 	

 
Evento LACNIC  
Evento LACNIC / LACNOG 

 
 

● Vínculo profesional o laboral (ya sea como empleado, asesor, consultor, directivo y/o 
accionista) con entidades titulares de recursos numéricos en la región (asociados LACNIC).	
 
Gestiono la Asociación de Operadores de Puntos de Intercambio de Tráfico de la Región. 
Además, formo parte de la organización del Foro de Peering regional ("LAC Peering Forum").  
 
Quienes integran LAC-IX son en su mayoría titulares de recursos numéricos de la misma forma 
de quienes participan del LAC Peering Forum. 
 

 
● Vínculo profesional o laboral (ya sea como empleado, asesor, consultor, directivo y/o 

accionista) con organizaciones de la comunidad técnica de la región.	
 
Represento a LAC-IX en el grupo de la Comunidad Técnica de Internet de América Latina y 
Caribe, espacio compartido con diferentes organizaciones de Internet de la región. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



	

	

 
 

● Brief biography of the candidate.	
 
Gabriel has a degree in Information Systems by the National Technological University of 
Argentina and has completed various postgraduate courses, including at Stanford University 
in Palo Alto and the Kellogg School of Management at Northwestern University in Chicago. 

  
For more than 20 years, he was Head of Internet and later Portfolio Director for Latin America 
at Comsat International and British Telecom. 

  
He currently coordinates LAC-IX, the Latin American and Caribbean Association of Internet 
Exchange Point Operators. 

  
He is a member of the Secretariat of the Internet eXchange Federation, a global organization 
that brings together regional associations. He participates in the organization of the Latin 
American and Caribbean Peering Forum. 

  
He is a member of the LACNIC Board, where he is currently serving as Treasurer. Prior to this, 
he was part of the LACNIC Fiscal Commission for ten years. 

  
Gabriel was one of the founders of NAP CABASE and later vice president of the current 
Argentine Internet Chamber. He was part of the original team working on NAPLA (later the 
Regional Interconnection Forum). He was a founding member of LACNOG, the Latin American 
and Caribbean Network Operators Forum. He has actively participated in various international 
forums and meetings, including the Internet Governance Forum (IGF); the Global Peering 
Forum (GPF); ARIN, NANOG, RIPE, and IETF meetings. 

 
 

 
● Tell us about yourself and your interests.	

 
First and foremost, I am the father of two children who are the driving force in my life. I am 
also the son of two exemplary parents of whom I am proud and who have taught and 
transmitted their values to me, which I at least try to imitate. 
 
I am passionate about the Internet, especially about network interconnections. I promote 
Internet traffic exchange in the region, not only from a technical but also from a social 
perspective, seeking to build community. Perhaps one of my greatest achievements in recent 
years has been developing the regional IXP Community and interacting with key Internet 
players. 
 
I support an open, multistakeholder Internet model and the bottom-up development of 
standards and policies. 
 
 
 

● Tell us about your work experience, education and professional development.	
 

I am an Information Systems Engineer and have completed several postgraduate courses on 
topics related to the Internet. In recent years, I have completed management courses in the 
US with a focus on organizational management, particularly from a board perspective. 
 



	

	

 
 
My professional career began in 1995 at Comsat Argentina. In 1998 I participated in the 
creation of NAP CABASE as vice president of the Association. I participate in multiple regional 
and global forums and meetings such as the IGF, IETF, RIPE, ARIN, APNIC, ICANN, GPF, EURO-
IX, APIX, IX-F, among others. 
 
I have participated in close to 30 LACNIC events. 
 
From 2005 to 2015, I was part of LACNIC's Fiscal Commission, and in 2015 I was elected to 
the LACNIC Board of Directors. 
 
I currently manage LAC-IX, the Latin American and Caribbean Internet Exchange Point 
Operators Association. I am also responsible for the coordination of the LAC Peering Forum. 
 

 
● Tell us why you are interested in participating in LACNIC and your history with the 

organization.	
 
In 1998, I participated in the International Forum on the White Paper (IFWP), organized by the 
United States Department of Commerce to create an organization that could articulate the 
management of domain names and IP addresses. After the creation of LACNIC, I attended its 
first meeting in 2000 and have since then participated in practically all its events. 
 
I have been involved in technical forums from the start, both those relating to interconnection 
(NAPLA / FIR) as well as those for network operators (LACNOG). 
 
Over the years, I became interested in collaborating with the organization by serving on its 
elected bodies, first on the Fiscal Commission and later on its Board of Directors. I am currently 
serving as Treasurer of the organization and member of the Finances Committee. 
 
 
 

● What do you think of LACNIC, its mission, and the organization’s role as a driver of growth 
and development in the region?	

 
LACNIC plays an essential role in its mission to promote the strengthening of an open, stable, 
and secure Internet. Its role as an articulator in areas such as discussion forums, capacity 
building, promotion of the adoption of standards, and participation in industry meetings and 
governance issues is key to the proper development of the Internet in the region. In this sense, 
I believe that LACNIC perfectly fulfills its mission and is a key player within the Internet 
ecosystem and among the organizations that comprise it. 
 

 
 

● In your opinion, what would be your greatest contribution to LACNIC as a member should 
you be elected? What motivated you to run for a position on the elective body?	

 
I wish to continue contributing the best that I can offer: my work, honesty, and experience, 
along with a deep knowledge of the organization, the community, and the Internet across the 
region and worldwide. 
 
 



	

	

 
 
I am highly motivated to continue to contribute as a director because challenges have 
increased as the organization has grown and evolved. 
 
I believe that it is essential for the LACNIC Board —the body that oversees such an important 
and prestigious institution— to be represented by the multiple sectors that make up the 
Internet in Latin America and the Caribbean, and for its members to be adequately qualified 
for the position. 
 
 
 
 

 
Desirable Suitability Criteria	

	
 
Replies submitted by the candidate through the Questionnaire on Incompatibilities, Capabilities and 
Suitability: 
 
 

● Having or having had some level of participation in LACNIC's elected bodies.	
 
Board of Directors 
Fiscal Commission 
Chair of the Regional Interconnection Forum 
 

 
● Participating or having participated in one of the regional technical forums (FLIP6, 

SecurityForum, Interconnection Forum, Network Operators Forum).	
 
 Interconnection Forum 

Operators Forum  
LACNIC Public Policy Forum 
Peering Forum 
LACNIC Technical Forum 
 

 
● Participating or having participated or organized events sponsored by LACNIC (LACNIC, 

LACNIC OnThe Move, AMPARO, etc.)	
 
LACNIC event 
LACNIC / LACNOG evento 
 
 

 
● Professional or employment ties (whether as an employee, advisor, consultant, manager 

and/orshareholder) to organizations which have been assigned number resources in 
theregion (LACNIC members).	

  
I currently manage the Latin American and Caribbean Internet Exchange Point Operators 
Association. I am also part of the organization of the LAC Peering Forum. 
  



	

	

 
LAC-IX mainly brings together Internet number resource holders, as does the LAC Peering 
Forum. 

 
 

● Professional or employment ties (whether as an employee, advisor, consultant, manager 
and/orshareholder) to organizations that are part of the regional technicalcommunity.	
 
I represent LAC-IX in the Latin American and Caribbean Internet Technical Community, a space 
shared with other regional Internet organizations. 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



	

	

 
 

● Breve biografia do candidato.	
 
Gabriel é Engenheiro em Sistemas de Informação pela Universidade Tecnológica Nacional da 
Argentina com vários cursos de pós-graduação, entre eles um pela Universidade de Stanford 
em Palo Alto, outro pela Escola de Negócios de Kellogg da Universidade de North western em 
Chicago. 

  
Por mais de 20 anos, ele atuou como responsável pela Internet e depois como diretor de 
Portfólio para a América Latina na Comsat International e British Telecom. 

  
Hoje coordena a LAC-IX, a Associação de Operadores de Pontos de Troca de Tráfego da 
América Latina e o Caribe. 

  
É membro da Secretaria da Federação de Pontos de Troca de Tráfego, uma organização global 
que reúne associações regionais. Faz parte da organização do Fórum de Peering da América 
Latina e o Caribe. 

  
É membro da Diretoria do LACNIC ocupando a posição de Tesoureiro da organização. Antes, 
foi membro da Comissão Fiscal do LACNIC por 10 anos. 

  
Foi um dos fundadores do NAP CABASE e depois Vice-presidente da atual Câmara da Internet 
na Argentina. Fez parte da equipe de trabalho inicial de NAPLA (depois Fórum de Interconexão 
Regional) do LACNIC. Foi membro fundador do LACNOG, o Grupo de Operadores de Rede da 
América Latina e o Caribe. Participou de forma ativa de diferentes fóruns e reuniões no âmbito 
internacional como o Internet Governance Forum (IGF), Global Peering Forum (GPF); e de 
reuniões da ARIN, NANOG, RIPE e IETF entre outras. 
 

 
 

● Conte-nos sobre você, a pessoa e seus interesses. 	
 
Começando pelo mais importante, sou pai de dois filhos que são a força motriz do meu dia a 
dia. Também filho de dois pais exemplares dos quais me orgulho e que me ensinaram e 
transmitiram os seus valores que eu procuro imitar. 
  
Sou um apaixonado pela Internet e principalmente pelas interconexões entre redes. Eu estou 
dedicado a promover a troca de tráfego da Internet na região, mas também desde uma 
perspectiva social, construindo comunidade. Essa é talvez uma das maiores conquistas que 
tive nos últimos anos, desenvolvendo a Comunidade IXP da região e interagindo com os 
principais atores da Internet. 
  
Apoio um modelo aberto da Internet formado pelos diferentes atores que a compõem sob o 
modelo múltiplas partes interessadas e com construção de padrões e políticas de “baixo para 
cima”. 

 
 

● Conte-nos sua trajetória, formação e desenvolvimento profissional. 	
 

Eu sou Engenheiro de Sistemas da Informação com diversos cursos de pós-graduação em 
temas relacionados à Internet. Nos últimos anos tenho feito cursos executivos nos EUA com 
foco na gestão em organizações, principalmente desde uma perspectiva de diretorias. 



	

	

 
 

Comecei a minha carreira profissional na Comsat Argentina em 1995. Em 1998 participei da 
criação do NAP CABASE como vice-presidente da Associação. Participo em diferentes fóruns e 
reuniões regionais e globais como o IGF, IETF, RIPE, ARIN, APNIC, ICANN, GPF, EURO-IX, APIX, 
IX-F, entre outras. 

Participei cerca de 30 vezes dos eventos do LACNIC. 

Entre 2005 e 2015 fiz parte da Comissão Fiscal do LACNIC e em 2015 fui eleito membro da 
Diretoria. 

Hoje gerencio a LAC-IX, a Associação de Operadores de Pontos de Troca de Tráfego da América 
Latina e o Caribe. Além disso, sou responsável pela coordenação do Fórum de Peering para a 
região. 

 
● Conte como nasceu seu interesse em participar em LACNIC e qual é a sua história com 

LACNIC.	
 

Em 1998 participei do IFWP (International Forum on the White Paper), organizado pelo 
Departamento de Comércio dos Estados Unidos para criar uma organização que pudesse 
articular o gerenciamento de nomes de domínio e endereços IP. No final do ano 2000, e uma 
vez criado o LACNIC, participei de sua primeira reunião, mantendo uma participação em quase 
todos os eventos desde então. 
  
Estive envolvido desde o primeiro momento nos fóruns técnicos, tanto em questões de 
interconexão (NAPLA/FIR) quanto de operadoras de rede (LACNOG). 
  
Ao longo dos anos, venho ganhando interesse em colaborar com os aspectos orgânicos do 
LACNIC, primeiro a partir da Comissão Fiscal e depois integrando sua Diretoria. Hoje, 
mantenho o cargo de Tesoureiro e sou membro do Comitê de Finanças. 
 

 
● Qual é a sua visão de LACNIC, sua missão e o papel de LACNIC como fator de 

desenvolvimento e crescimento da região? 	
  

LACNIC desempenha um papel fundamental em sua missão de promover o fortalecimento 
de uma Internet aberta, estável e segura. Sua função como articulador em áreas como 
fóruns de discussão, construção de capacidades, divulgação para adoção de padrões e 
participação em reuniões da indústria e questões de governança é fundamental para o 
desenvolvimento adequado da Internet na região. Nesse sentido, considero que o LACNIC 
cumpre perfeitamente a sua missão e se estabelece como um ator chave no ecossistema da 
Internet e nas organizações que o compõem. 

 
 

● Qual será sua contribuição mais importante a LACNIC como integrante do órgão em caso de 
ser escolhido e o quê te motiva a nomear-se para dita posição?	

 
Eu gostaria de continuar contribuindo com o melhor que posso oferecer: trabalho, 
honestidade e experiência aliados a um profundo conhecimento da organização, da 
comunidade e da Internet na região e no mundo. 



	

	

  
A motivação para contribuir a partir do cargo de Diretor é importante, uma vez que os desafios 
são maiores à medida que a organização cresce e evolui. 
  
 
 
 

 
Critérios de Idoneidade Desejáveis	

 
 
Respostas enviadas pelo/a candidato/a através do questionário de Incompatibilidades, Capacidades e 
Idoneidades: 
 
 

● Que tenha o teve algum nível de participação em órgãos eletivos de LACNIC.	
 
 Diretoria 

Comissão Fiscal 
Moderador do Fórum de Interconexão Regional (Napla) 
 

 
● Que participe ou tenha participado de qualquer um dos fóruns técnicos da região (FLIP6, 

Fórum de Segurança, Fórum de Interconexão, Fórum de Operadores).	
 
Fórum de Interconexão, Fórum de Operadores 
Fórum Público de Políticas Peering Forum 
Fórum Técnico do LACNIC 
 
 

● Que participe ou tenha participado ou organizado eventos patrocinados por LACNIC 
(LACNIC, LACNICON the MOVE, AMPARO, etc.).	

 
Evento LACNIC 
Evento LACNIC / LACNOG 
 
 

● Relação profissional ou de trabalho (seja como funcionário, assessor, consultor, gerente e / 
ou acionista) com organizações titulares de recursos de numeração na região (associados 
LACNIC).	

  
Dirijo a Associação de Operadores de Pontos de Troca de Tráfego da região. Além disso, faço 
parte da organização do Fórum de Peering regional ("LAC Peering Forum"). 
  
Quem faz parte do LAC-IX são na sua grande maioria, titulares de recursos de numeração 
assim como de quem participam do LAC Peering Forum. 

 
 

● Relação profissional ou de trabalho (seja como funcionário, assessor, consultor, gerente e / 
ou acionista) com organizações da comunidade técnica da região.	

 
Represento o LAC-IX no grupo da Comunidade Técnica da Internet da América Latina e o 
Caribe, espaço compartilhado com diferentes organizações da Internet da região.	


